



## User manual

PHILIPS

Specifications are subject to change without notice  
© 2015 Koninklijke Philips N.V.  
All rights reserved.

4239 000 86613

1

## Tørstyring

- Sæt dampvælgeren på ☂ (tørstyring) for at stryge uden damp. (fig. 2)

## Rengøring og vedligeholdelse

## Rengøring

- Sæt dampvælgeren på ☂ (tørstyring), tag stikket ud, og lad strygejernet koke ned. (fig. 2)
- Hæld det overskydende vand ud af vandtanken.
- Tør eventuelle kalkpartikler og urenheder af strygesælen med en fugtig klud og lidt ikke-ridende (flydende) rengøringsmidler.

Forsigtig: For at holde strygesælen glat og uden ridser skal du sørge for at undgå kemikalier til rengøring af strygesælen.

Bemærk: Skyl regelmæssigt vandtanken med vand. Tom vandtanken, når du har skylet den.

## Calc-Clean-funktion

VIGTIGT: For at forlænge apparates levetid og for at bevare en god dampstyring skal du anvende Calc-Clean-funktionen hver anden uge. Hvis vandet i dit område er meget hårdt (hvis der f.eks. danner kalkpartikler ud af strygesælen under styringen), skal Calc-Clean-funktionen anvendes oftere.

- Sørg for, at stikket er taget ud af stikkontakten, og sæt dampvælgeren på ☂ (tørstyring). (fig. 2)
- Fyld vand i vandtanken til MAX-markeringen. (fig. 3)
- Kom aldrig eddike eller andre alkalklensinger i vandtanken.

- Sæt stikket til stikkontakten, og sæt temperaturvælgeren på MAX (fig. 12).
- Tag stikket ud af stikkontakten, når temperaturindikatoren slukker.

- Hold den ☂ (torr) (fig. 13).

- Ryst forsigtigt strygejernet, indtil alt vand i vandtanken er blevet brugt (fig. 14).

Forsigtig: Mens kalkpartikler skyldes med ud, kommer der også damp og kogende vand ud af strygesælen.

- Indstil igen dampvælgeren på ☂ (tørstyring). (fig. 2)

Bemærk: Gentag Calc-Clean-processen, så længe der er kalkpartikler i det vand, der sprøjtes ud fra stikket. (fig. 15).

## Efter Calc-Clean-processen

- Sæt stikket i stikkontakten. Lad strygejernet varme op, så strygesælen tørres.
- Tag stikket ud af stikkontakten, når temperaturindikatoren slukker.

- Forsigtig: Kød af stikket kan forstyrre dampstyringen. (fig. 2)
- Rul nedstigningen op omkring den bagste del af strygejernet, og opbevar stikket på højkant (fig. 15).

## Fejlfinding

Dette kapitel opsummerer de mest almindelige problemer, der kan forekomme ved brug af apparatet. Hvis du brug for yderligere hjælp og vejledning, så besøg [www.philips.com/support](http://www.philips.com/support) for en liste af ofte stilte spørsmål eller kontakt dit lokale Philips Kundecenter (kontaktoplysninger findes i "Verdensomfattende Garanti"-foldelet).

## Problem

## Mulig årsag

## Løsning

- Der drøper vand ud af strygesælen, eller der kommer væde på stoffet under styringen.

- Dampstofkundskabs- virker ikke ordentligt (der siver vand ud af strygesælen).

- Der drysser små kalkpartikler op, urenheder ud fra strygesælen.

- Der drysser vand ud af strygesælen, efter at strygejernet er kølet af eller stillet væk.

- Sæt vand ud af dampstofhældningen.

- Når jeg sætter dampvælgeren i positionen turbo-dampfunktion, springer dampvælgeren tilbage.

- Kød af dampvælgeren er stillet i vandtanken, og sæt dampvælgeren på torr efter brug. Opbevar strygejernet på højkant.

- Forsigtig: Ikke sæt dampvælgeren ved en for høj temperatur.

- Hård vand dannet kalkaflejringer inde i strygesælen.

## ENGLISH

**General description (Fig. 1)**

- Spray nozzle
- Cap of filling opening
- Steam dial
- **CALC CLEAN** = Calc-Clean function
- **dry ironing**
- **ECO** = optimal steam
- **✓** = maximum steam
- **✗** = turbo steam
- Steam boost button
- Spray button
- Temperature dial
- Temperature light (specific types only: with safety-auto off indication)
- Mains cord
- Type plate
- Water tank with MAX water level indication
- Soletplate

## Using the appliance

### Filling the water tank

Note: Your appliance has been designed to be used with hard water. If you live in an area with very hard water, fast scale build-up can occur. In this case, it is recommended to mix 50% distilled water and 50% tap water to prolong the lifetime of your appliance.

Note: Do not put perfume, vinegar, starch, descaling agents, ironing aids, chemically descaled water or other chemicals in the water tank.

1 Set the steam control to position **✗** (dry ironing). (Fig. 2)

2 Fill the water tank up to the MAX indication. (Fig. 3).

3 Close the cap of the filling opening.

### Selecting temperature and steam setting

Table 1

Fabric type	Temperature setting	Steam setting	Steam boost	Spray
Linen	MAX		Yes	Yes
Cotton	***		Yes	Yes
Wool	●		No	Yes
Silk	●		No	No
Synthetic fabrics (e.g. acrylic, nylon, polyamide, polyester)	●		No	No

1 Consult table 1 to set the temperature dial to the appropriate setting for your garment. (Fig. 4)

2 Put the iron on its heel and plug it in. The temperature light goes on to indicate that the iron is heating up (Fig. 5).

3 When the temperature light goes out, the iron has reached the correct temperature.

4 Consult table 1 to select a steam setting that corresponds to the temperature you have set. (Fig. 6)

Note: To use turbo steam **✗**, keep the steam control pressed to the turbo steam position **✗** continuously.

Caution: Do not set the steam control to a steam setting if the set temperature is on. Otherwise water may leak from the iron.

### Features

#### Spray function

- Press the spray button to moisten the article to be ironed. This helps remove stubborn creases (Fig. 7).

#### Steam boost function

- Press and release the steam boost button for a powerful boost of steam to remove stubborn creases (Fig. 8).

#### Vertical steam

- You can use the steam boost function when you hold the iron in vertical position for removing creases from clothing, curtains etc (Fig. 9).

#### Safety auto-off function (specific types only)

- The iron switches off automatically if it has not been moved for 30 seconds in horizontal position or 8 minutes in vertical position. The auto-off light starts flashing (Fig. 10).

To let the iron heat up again, pick up the iron or move it slightly until the auto-off light goes out.

#### ECO steam setting

- Select the ECO steam setting instead of the maximum steam setting **✗** to save energy, yet to achieve satisfactory ironing results. (Fig. 11)

#### Dry ironing

- Set the steam control to **✗** (dry ironing) to iron without steam. (Fig. 2)

### Cleaning and maintenance

#### Cleaning

1 Set the steam control to **✗** (dry ironing), unplug the iron and let it cool down. (Fig. 2)

2 Pour out remaining water out of the water tank.

3 Use a fine cloth and any other descalcs off the soleplate with a damp cloth and a non-abrasive (liquid) cleaning agent.

Caution: To keep the soleplate smooth, avoid hard contact with metal objects. Never use a scouring pad, vinegar or other chemicals to clean the soleplate.

Note: Regularly rinse the water tank with tap water. Empty the water tank after rinsing it.

#### Calc-Clean function

IMPORTANT: To prolong the lifetime of your appliance and to maintain good steaming performance, use the Calc-Clean function once every two weeks. If the water in your area is very hard (i.e. when flakes come out of the soleplate during ironing), use the Calc-Clean function more frequently.

1 Make sure the appliance is unplugged and the steam control is set to **✗** (dry ironing). (Fig. 2)

2 Fill the water tank to the MAX indication. (Fig. 3)

3 Do not pour vinegar or other descaling agents into the water tank.

4 Plug in the iron and set the temperature dial to MAX (Fig. 12).

5 Unplug the iron when the temperature light goes out.

6 Hold the iron over the sink. Push the steam control to the Calc-Clean position and hold it. (Fig. 13)

7 Set the steam control back to **✗** (dry ironing). (Fig. 2)

Note: Repeat the Calc-Clean process if the water that comes out of the iron still contains scale particles.

#### After the Calc-Clean process

1 Plug in the iron. Let the iron heat up to let the soleplate dry.

2 Unplug the iron when the temperature light goes out.

3 Move the iron gently over a piece of cloth to remove any water stains on the soleplate.

4 Let the iron cool down before you store it.

#### Storage

1 Unplug the iron and set the steam control to **✗** (dry ironing). (Fig. 2)

2 Wind the mains cord round the cord storage facility and store the iron on its heel. (Fig. 15).

#### Troubleshooting

This chapter lists the most common problems that can occur with the appliance. If you are unable to solve the problem with the information below, visit the [www.philips.com/support](http://www.philips.com/support) for a list of frequently asked questions or contact the Consumer Care Centre in your country (see the worldwide guarantee leaflet for contact details).

#### Problem

#### Possible cause

#### Solution

Water drops from the soleplate or wet spots appear on the garment during ironing.

You have put an additive in the water tank.

The steam boost function does not work properly (water leaks out of the soleplate).

You have used the steam boost function a too low temperature.

Flakes and impurities come out of the soleplate during ironing.

Water drops from the soleplate when it has cooled down or has been stored.

Water leaks from the cap of the filling opening.

When I push the steam control to the turbo steam position, the steam control jumps back

## Temperatur und Dampfeinstellung wählen

Tableau 1

Gewebeart	Temperaturinstellung	Dampfinstellung	Dampfstoß	Sprühfunktion
Leinen	MAX		Ja	Ja
Baumwolle	***		Ja	Ja
Wolle	●		Nein	Ja
Seide	●		Nein	Nein
Synthetifasern	●		Nein	Nein

1 Wie Sie den Temperaturregler passend zu Ihrer Kleidung einstellen, können Sie in Tabelle 1 nachlesen. (Abb. 4)

2 Stellen Sie das Bügeleisen aufrecht ab, und schließen Sie es an. Die Temperaturanzeige leuchtet auf, um anzudeuten, dass sich das Bügeleisen erhitzt (Abb. 5).

3 Wenn sich die Temperaturanzeige ausschaltet, hat das Bügeleisen die richtige Temperatur erreicht.

4 Die richtige Dampfeinstellung für die Ihnen eingesetzte Temperatur finden Sie in Tabelle 1. (Abb. 6)

Hinweis: Um den Turbodampf **✗** zu verwenden, halten Sie den Dampfregler auf der Turbodampfposition **✗** gedrückt.

Achtung: Stellen Sie den Dampfregler nicht auf eine Dampfeinstellung, wenn die eingestellte Temperatur unter **✗** liegt oder wenn sich das Bügeleisen noch erhitzt (Abb. 5).

5 Wenn sich die Temperaturanzeige ausschaltet, kann das Bügeleisen die richtige Temperatur erreicht haben.

6 Die richtige Dampfeinstellung für die Ihnen eingesetzte Temperatur finden Sie in Tabelle 1. (Abb. 6)

Hinweis: Um den Turbodampf **✗** zu verwenden, halten Sie den Dampfregler auf der Turbodampfposition **✗** gedrückt.

Achtung: Stellen Sie den Dampfregler nicht auf eine Dampfeinstellung, wenn die eingestellte Temperatur unter **✗** liegt oder wenn sich das Bügeleisen noch erhitzt (Abb. 5).

7 Wenn sich die Temperaturanzeige ausschaltet, hat das Bügeleisen die richtige Temperatur erreicht.

8 Die richtige Dampfeinstellung für die Ihnen eingesetzte Temperatur finden Sie in Tabelle 1. (Abb. 6)

Hinweis: Um den Turbodampf **✗** zu verwenden, halten Sie den Dampfregler auf der Turbodampfposition **✗** gedrückt.

Achtung: Stellen Sie den Dampfregler nicht auf eine Dampfeinstellung, wenn die eingestellte Temperatur unter **✗** liegt oder wenn sich das Bügeleisen noch erhitzt (Abb. 5).

9 Wenn sich die Temperaturanzeige ausschaltet, hat das Bügeleisen die richtige Temperatur erreicht.

10 Die richtige Dampfeinstellung für die Ihnen eingesetzte Temperatur finden Sie in Tabelle 1. (Abb. 6)

Hinweis: Um den Turbodampf **✗** zu verwenden, halten Sie den Dampfregler auf der Turbodampfposition **✗** gedrückt.

Achtung: Stellen Sie den Dampfregler nicht auf eine Dampfeinstellung, wenn die eingestellte Temperatur unter **✗** liegt oder wenn sich das Bügeleisen noch erhitzt (Abb. 5).

11 Wenn sich die Temperaturanzeige ausschaltet, hat das Bügeleisen die richtige Temperatur erreicht.

12 Die richtige Dampfeinstellung für die Ihnen eingesetzte Temperatur finden Sie in Tabelle 1. (Abb. 6)

Hinweis: Um den Turbodampf **✗** zu verwenden, halten Sie den Dampfregler auf der Turbodampfposition **✗** gedrückt.

Achtung: Stellen Sie den Dampfregler nicht auf eine Dampfeinstellung, wenn die eingestellte Temperatur unter **✗** liegt oder wenn sich das Bügeleisen noch erhitzt (Abb. 5).

13 Wenn sich die Temperaturanzeige ausschaltet, hat das Bügeleisen die richtige Temperatur erreicht.

14 Die richtige Dampfeinstellung für die Ihnen eingesetzte Temperatur finden Sie in Tabelle 1. (Abb. 6)

Hinweis: Um den Turbodampf **✗** zu verwenden, halten Sie den Dampfregler auf der Turbodampfposition **✗** gedrückt.

Achtung: Stellen Sie den Dampfregler nicht auf eine Dampfeinstellung, wenn die eingestellte Temperatur unter **✗** liegt oder wenn sich das Bügeleisen noch erhitzt (Abb. 5).

15 Wenn sich die Temperaturanzeige ausschaltet, hat das Bügeleisen die richtige Temperatur erreicht.

16 Die richtige Dampfeinstellung für die Ihnen eingesetzte Temperatur finden Sie in Tabelle 1. (Abb. 6)

Hinweis: Um den Turbodampf **✗** zu verwenden, halten Sie den Dampfregler auf der Turbodampfposition **✗** gedrückt.

Achtung: Stellen Sie den Dampfregler nicht auf eine Dampfeinstellung, wenn die eingestellte Temperatur unter **✗** liegt oder wenn sich das Bügeleisen noch erhitzt (Abb. 5).

17 Wenn sich die Temperaturanzeige ausschaltet, hat das Bügeleisen die richtige Temperatur erreicht.

18 Die richtige Dampfeinstellung für die Ihnen eingesetzte Temperatur finden Sie in Tabelle 1. (Abb. 6)

Hinweis: Um den Turbodampf **✗** zu verwenden, halten Sie den Dampfregler auf der Turbodampfposition **✗** gedrückt.

Achtung: Stellen Sie den Dampfregler nicht auf eine Dampfeinstellung, wenn die eingestellte Temperatur unter **✗** liegt oder wenn sich das Bügeleisen noch erhitzt (Abb. 5).

19 Wenn sich die Temperaturanzeige ausschaltet, hat das Bügeleisen die richtige Temperatur erreicht.

20 Die richtige Dampfeinstellung für die Ihnen eingesetzte Temperatur finden Sie in Tabelle 1. (Abb. 6)

Hinweis: Um den Turbodampf **✗** zu verwenden, halten Sie den Dampfregler auf der Turbodampfposition **✗** gedrückt.

Achtung: Stellen Sie den Dampfregler nicht auf eine Dampfeinstellung, wenn die eingestellte Temperatur unter **✗** liegt oder wenn sich das Bügeleisen noch erhitzt (Abb. 5).

21 Wenn sich die Temperaturanzeige ausschaltet, hat das Bügeleisen die richtige Temperatur erreicht.